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ADUNAREA GENERALA A RADIOCLUBULUI YO HD ANTENA DX GRUP 

Hateg, 26 februarie 2012 
Duminica 26 februarie a avut loc la Clubul Copiilor Hateg  Adunarea generala anuala a Radioclubului 

YO HD Antena DX Grup, adunare anuntata din timp. 
 La adunarea au fost prezenti noua dintre cei zece membri asociati ( absent motivat YO2LZH, bolnav) si 
noua membri cotizanti. 

La adunare participa  si  sase noi membri ai clubului, cinci dintre ei cu indicative recent obtinute 
(Gencian Timotei YO2MLU, Mitu Darius YO2MLX,  Salasan Flavius YO2MMB, Todoran Andrei,  
YO2MMD, Sandu Marius YO2MMY  si Magdet Razvan YO2MMZ ) si Cordea Alex. YO-HD-166,  care au 
fost  primiti cu aceasta ocazie in cadrul membrilor clubului si li s-a urat succes in activitatea de radioamator. 
 Inaintea intrarii in ordinea de zi, s-a dat citire Procesului verbal al Adunarii generale extraordinare din 
data de 4 iunie 2012 (tinuta la Panorama Ghelari) consacarata completarii Consiliului de administratie cu doi 
membri asociati si discutarii unor modificari ale statutului clubului ( participarea la vot a tuturor membrilor 
clubului prezenti la adunare, completarea CD cu un vicepresedinte dintre membrii cotizanti, prevederi de radiere 
din evidenta in cazul neplatii cotizatiei catre club, etc.).. 

Inaintea inceperii adunarii s-au distribuit participantilor materialele ce se dezbat la ordinea de zi, si s-a 
hotarat ca discutiile si  supunerea la vot sa se faca dupa fiecare punct, astfel ca aprobarea acestora s-a facut 
destul de repede. 

Diploma  si titlul “Radioamatorul anului 2011” au fost acordate domnisoarei Viorica Murgu, YO2LPB 
“pentru sprijinirea constanta inca de la infiintare  a  tuturor activitatilor Radioclubului YO HD Antena DX 
Grup si pentru contributia cu totul exceptionala in ultimii patru ani la obtinerea de fonduri banesti pentru 
radioclub”. 

            
 

Deoarece in precedenta adunare generala ( cea din 4 iunie) s-a hotarat ca in Consiliul director  sa mai fie 
ales inca un vicepresedinte care sa nu faca parte dintre membrii asociati, dl. Razvan Cimponer YO2MAX 
propune ca sa fie ales domnul Mihai Zamonita, YO2QY, propunere aprobata de catre toti cei prezenti. 

Desi ar fi fost an pentru alegeri, Consiliul Director a fost aprobat in componenta anterioara, si cu 
alegerea lui YO2QY ca si vicepresedinte. 

S-au facut propuneri pentru obtinerea unui indicativ WFF si lucrul din zonele protejate si din apropierea 
monumentelor istorice. Deoarece YO2SH a absolvit cursurile de arbitri, acesta  si-a manifestat disponibilitatea 
pentru a arbitra concursurile  de US si UUS „Ziua Telecomunicatiilor”.  

YO2LRH propune cumpararea unei antene pentru repetorul de 432 MHz. YO2CBK propune 
cumpararea unei baterii solare pentru  ajutor alimentare la lucrul in concursuri UUS. 

Delegati pentru Adunarea generala a FRR au fost alesi YO2SH si YO2BPZ ( functie de posibilitatile de 
deplasare ale acestora  in perioada desfasurarii AG). 



 
- PLEDOARIE PENTRU RADIOAMATORISM  - 

(asa cum a fost, este si ar trebui sa fie el!) 
 
“Rasfoind internetul am ajuns pe un forum in care unul dintre colegii nostri de hobby isi povestea 

evolutia ca radioamator. Toate acestea in aceste zile in care discutam daca suntem spotivi sau nu, cw-isti sau 
nu, CB-isti sau altceva. Pe mine personal aceasta poveste m-a impresionat poate si fiindca m-am regasit in ea. 
Felicitarile mele autorului!” 
                                                                                                            (YO8DHD – Joi Mar 01 2012 11:20 p.m.) 

 (Cu acordul autorului -Paul, YO5IR, redam mai jos aecasta excelenta pledoarie in care multi dintre noi ne vom 
regasi – fie si numai in anumite parti! .  YO2BPZ) 

 
CARUSEL 

Pot sa identific clar momentul cand am fost atacat de microb dar nu il pot data cu certitudine. A fost 
momentul in care am achizitionat de la magazinul de jucarii un generator de ton care avea pretul de 33 lei. Era 
cel mai ieftin chit care se comercializa in reteaua de magazine socialiste. Probabil daca orga de lumini era mai 
ieftina , in ziua de astazi aveam discoteca proprie si nu mai eram radioamator (HI). 

Nu pot sa datez exact evenimentul dar era undeva in zona anului 1984.Tin minte perfect pretul , 
ambalajul  in tipla de plastic (nici nu mai retin un alt produs din comertul socialist care sa fi fost ambalat in tipla 
de plastic transparenta) prin care razbatea verdele strident al schemei care insotea chitul. Tin minte aceste 
amanunte pentru ca ulterior am cumparat cred ca cel putin inca 10 asemenea chituri.  Avea exact 2 tranzistori 
AC,  un condensator placheta de 10 nF si un resistor de 100 K. Si alfabetul Morse langa schema! 

Ulterior am primit de la tatal meu (neradioamator) un manipulator de armata, dupa care a vorbit cu 
regretatul domn Pop Emil  YO5DC (de la care era si manipulatorul) sa ma primeasca la cercul de 
radiocomunicatii. 

Acolo am vazut prima data un transceiver (FT-250) si primele legaturi radio. Nu cred ca am frecventat 
cercul mai mult de 3 luni. Aveam niste caiete, trebuia sa luam notite…ma rog …treburi care se fac la scoala, de 
ce sa le mai fac si in afara ei ?  

Dar ceasul a fost amorsat! El ticaia  undeva in mine ireversibil. Am construit diverse alte montaje intre           
timp , am mai acumulat ceva experienta pe parte de electronica si invatasem codul Morse prin care comunicam 
cu amicul meu din acelasi bloc (cu generatoare de ton de 33 de lei in tipla verde!), Vesa Pompiliu, care ulterior a 
fost YO5ODJ, actualmente in Irlanda si nu mai este activ ca radioamator. Oricum are si el un ceas care ticaie! 
             Prin clasa a 5-a am pus mana pe o carte cu telecomenzi prin radio in care scria ca trebuie obtinut ceva 
aviz de la PTTR ca sa folosesti asa ceva. Ne-am dus la posta cu Pompi sa cerem aviz. Cucoana nu prea intelegea 
ce fel de aviz vrem dar ne-a indrumat spre Radioclubul Judetean Bistrita-Nasaud . Sunt curios cati angajati de la 
posta (sau orice domeniu de telecomunicatii) din ziua de astazi stiu ce e ala radioclub? Dar unde este ? Asta ar 
trebui sa aprinda niste beculete vizavi de politica de promovare a radioamatorismului in YO ! 
              In fine, am ajuns si la radioclub. Am fost autorizat receptor si ca orice receptor autorizat aveam nevoie 
de o stampila ! Se stie ce regim avea eliberarea unei stampile in regimul socialist…unde mai pui ca la vremea 
aceea cea mai apropiata unitate capabila sa produca mult-doritul device era Poligrafia Cluj (cred ca asa se 
numea). Mult mai tarziu am realizat hilarul situatiei care urmeaza… 
               M-am prezentat la poligrafie (elev prin clasa a 6-a) cu o adeverinta din partea radioclubului cum ca 
sant membru acolo, o cerere si un QSL tipizat cu harta Romaniei , pe spatele caruia era desenat cu pixul de catre 
Adrian YO5BAH (seful de club din Bistrita la acea perioada) modelul stampilei.         

 Prima intalnire cu poligrafia a fost simplista, o cucoana mi-a luat documentele, le-a inregistrat si a zis 
sa vin peste o saptamana . Dupa care timp de o luna , in fiecare saptamana mergeam in Cluj dupa stampilele 
care intarziau sa fie finalizate . Un nene care trebuia sa le faca o lalaia la propriu.  
              Satul de drumurile facute am incercat sa caut solutii de rezolvare a situatiei. La unul din drumurile in 
Cluj soldate fara rezultat ma apuc sa umblu pe coridoarele poligrafiei sa caut ceva…nu stiam ce. Ajung in fata 
unei usi impozante, capitonata, pe care scria cu litere aurii : DIRECTOR GENERAL. 

Aici e de mine ,zic eu!…Incerc sa bat la usa dar nu am sanse deoarece e capitonata,  NU razbate 
nimic…Intru…Dau de un tip trecut de 40 de ani (dupa aprecierea mea de la acea varsta) pur si simplu incurcat 
cand ma vede… 
             -   Ce vrei tu baietel ? De-a cui esti ? ai incurcat usile ? 
              DIRECT:  
             -Pai, eu am adus o cerere de stampila acum o luna jumate si am lasat-o la secretariat si mi-a spus ca e 
gata joi si de atunci eu tot vin la Cluj si sant elev si eu nu pot sa tot vin la Cluj ca nu mai am bani si ca un om tot 
imi spune ca joia viitoare e gata stampila… 
              PAUZA… 
             Scarpinat…. 
             Ii arat chitanta cu care am achitat…da un telefon (un telefon …atat) si zice …”bine te asteapta un domn 
la iesire”. 



             La iesire ma astepta exact cel care ma amanase de fiecare data. Am avut o discutie, nu mai retin despre 
ce si cat timp a durat dar mi-a cules (la propriu)  toate scamele care le aveam pe mine dupa care urmatoarea joi 
am avut stampilele :  YO5-10631/BN (eu) si YO5-10636/BN Pompi. 
            Asta a fost episodul STAMPILA… 
            Am avut o perioada de vreo trei ani ca receptor, am construit sincrodine, am facut trafic, am expediat 
QSL-uri (cred ca au ajuns la MARELE COS), am construit primul transceiver sincrodina si abia apoi am ajuns 
la maturitatea radio…Examenul de radioamator!. 
          Aaaa, sa nu uit…si am mai asteptat si un an si ceva (nu am nici o pasiune si nici  memorie pentru ani si 
date exacte) avizul Comisiei Superioare de Radiocomunicatii, care nu a mai venit niciodata , dar intre timp a 
venit revolutia.  
          Eram in clasa a X-a cand stateam cu Pompi pe scarile unei facultati din Cluj si mancam franzela cu 
smantana la litru in sticla din-aia cu gura mare in asteptarea examenului de clasa a III-a R. Am primit 
indicativele YO5ODH si Pompi YO5ODJ . 
   
           Dar cu ce sa faci trafic ? sincrodina avea BD-135 in coada…Am incercat diverse prestidigitatii de marire 
a puterii , cele mai multe se lasau cu puscaturi. Schimbam schemele cu totul pe dos deoarece   nu aveam un 
anume un tranzistor PNP si aveam altul NPN, inversam plarizari, inlocuiam componentele din schema cu ce 
aveam in sertar, am incercat un amplificator de 15 W cu 1 tub (dintr-o schema taiata din alta mai mare din care 
noi am facut doar partea care ne lipsea), asta a fost primul care s-a vazut ca amplifica. 
           Pe la 11 noaptea , de Craciun a sunat vecinul ca nu mai vede nimic la televizor in ritm de telegrafie… 
Aveam confirmarea…suntem auziti…FUNCTIONEAZA !  

  
                                   Nimic nu functioneaza!                                                 Eu constructorul! 
 
          Si intr-adevar functiona bine, atacat cu un BD-135 cand ma uitam pe geam la ceas de seara puteam sa 
vad la orizont cel putin 5 blocuri care dansau in ritmul telegrafiei mele. Ma refer la acea luminita albastruie care 
razbate de la TV prin ferestrele oamenilor pe intuneric.  
           In fine, totul a culminat cu incercarea de a construe un final cu  PL-500 din televizorul familiei , dar 
fiindca nu aveam alimentator adecvat urma sa folosim tensiunile din televizor si inca ceva modificari ca sa avem 
in sfarsit un final pus la punct pentru trafic. Noroc ca s-au intors ai mei acasa la timp. Era drumul blocat de 
ninsori si zapada si nu putusera ajunge la locatia unde aveau rezervata petrecerea de revelion. 
            In fine in clasa XI-a am facut primul A-412 la care aveai nevoie de o trusa buna de surubelnite, pistol de 
lipit langa tine, trei maini si cunostinte solide de radiotehnica ca sa poti face o legatura cap-coada. Aveam LOG  
         O vreme nu am mai facut nimic. La vreo 22 de ani ma apuc de al doilea A-412 . Incep sa fac legaturi . 
Incerc sa-l imbunatatesc si a murit imbunatatit… 
         Pe la 27 de ani ma apuc de un al treilea A-412 imbunatatit din start. 
         Vreau sa mentionez ca din momentul in care am fost dupa stampila de radioamator la Poligrafia Cluj si 
pana la momentul 27 ani unicul scop urmarit cu ardoare era sa fac trafic …dar nu aveam cu ce ! In acele vremuri 
daca vroiai trafic trebuia sa iti faci echipamentul singur. 
          Iata-ma la 27 de ani modificand scheme , cautand transceiverul simplu si eficient , etajul de intrare care nu 
da ochii pe spate la semnale puternice, etaje de medie frecventa cu amplificare mica sa nu aibe zgomot….ba cu 
amplificare mare ca e mai bine…ba cu FET ca e mai simplu…si ma trezesc brusc ca eu de fapt nu mai fac trafic 
de mult, si chiar cand transceiverul e functional de fapt caut alte etaje , alte solutii . 
         Si iata ca intr-o zi cetind prin forumuri dau de unii care se certau …ca e mai bine sa construiesti sau sa 
cumperi ? ca unii strigau si acuzau ca nu construiesc nimic, iau sculele de-a gata si fac gargara in 80m . Ailaltii 
acuzau pe constructori cum ca…nu mai stiu de ce . Da’ cred ca-i acuzau ca sant constructori!. Atunci m-am 
simtit lezat. Si atunci am stiut ca sant constructor! 
        Intr-o zi ma satur cu totul de tot si toate , imi iau lumea in cap si ma duc pe loc si imi cumpar un transceiver  



         
                                 Prima legatura cu W!                                                         Eu, CW-istul 
 
de la un vecin , un FT-901 DM , scula de scula . Si da-i cu trafic nene!  Da-i cu trafic ! AHHHH  !   Pohta ce-
am pohtit…! 
        Cam o saptamana, ca dupa aia a nascut sotia si trezeam pruncul cu vocalizele mele! 
        Iata o noua situatie…ai jucaria pe masa, butoanele lucesc, nu crapa, nu pusca, nu ai nevoie de letcon ,… 
dar nu poti lucra!. Las’ ca trecem pe telegrafie…la 40 de semne pe minut, chinuit, mieunat si stiam foarte bine 
sa bat PSE AGN si PSE RPT . 
         La ceva vreme la radioclub , Mircea YO5CBX imi arunca pastila : vezi ca e concurs in cw saptamana 
viitoare… 
         -Asa zic…si ? 
         -Pai te-am auzit ca lucrezi bine in cw… 
         -Eu ? Care Bine ? mai bag si eu cand doarme copilu’  
         -Lasa ma ca e simplu, iti pui soft , AA contest ,ureche ai ,   te descurci. 
        -Nu ma bag dom’le, da-mi pace cu softuri si cu alea , eu nu stiu cu concursuri …eu stiu cu my name is, cu 
qth, cu astea… 
        In weekend am intrat in concurs. Am incercat vreo 3 softuri, nu descalceam setarile , la sfarsit nu am reusit 
sa pun fisierele din cele 3 programe de loging cap la cap si dupa vreo 3 ore de sfortari informatice cu importuri 
si exporturi de fisiere m-am lasat pagubas si am trimis partea de log de la ultimul soft folosit. Era Ukrainian 
Contest , nu mai retin exact dar vreo 200 de legaturi am contorizat in log si am trimis. 
        A fost prima diploma care am obtinut-o la primul concurs CW la care am participat si am trimis un sfert de 
log ! Locul 1 pe YO! Ma uitam prostit cu diploma in mana si nu imi venea sa cred. In acelasi plic cu diploma o 
mica cartulie cu clasamentele. Zic : sigur am fost singur si de aia am luat locul 1. Deschid cartulia si gasesc in 
clasament statii YO o gramada. Deci nu sant singur…dar totusi toti aveau punctaj mult mai mare decat mine. Si 
in plus eu nu ma regaseam nicaieri in clasament. Diploma era deja unicul martor al succesului meu. Si totusi… 
          Dupa 3 ore de sfortari si verificari de loguri expediate, regulamentul concursului pe sait , etc…etc gasesc.: 
fiind primul concurs nu am stiut sa completez corect datele la generarea fisierului cabrillo si am omis campul 
unde era puterea . In lipsa campului de power completat organizatorii m-au saltat direct la HIGH POWER unde 
eram singurul participant YO si care categorie am castigat-o cu magna cum laude pe locul 1 ! In cartulia cu 
clasamentul era un singur rand separat  : Cu mine ! degeaba tot ma cautam eu prin listele cu participantii YO ca 
eu eram singurel la High Power la vreo 3 pagini distanta de clasamentul Low power unde cautam eu!  
            Ca sa nu ma intind, am intrat si in alte concursuri, am inceput sa caut alte softuri, nu mi-a mai placut 
transceiverul, nu are CAT , nu are filtru CW , nu are aia…vezi draga Doamne, eram contestmen! 
           Am schimbat transceiverul, am schimbat si laptopul ca era cam batran si se cam intepenea la telegrafie 
cand se umplea logul , am schimbat si indicativul ca era prea lung…ba…prea lat…nu suna bine, chestii de cw 
ce mai…Am schimbat TOTUL ! 
             Si ma trezesc intr-o buna zi ca ma simt atacat cand pe forumuri se incing discutiile si se trece la 
apelative cum ca : cw-istii , ca telegrafistii…ca ssb-istii.. in fine , eternele conflicte intre ssb-isti si cw-isti. Si 
cand ii acuzau pe cw-isti ma simteam lezat. Si atunci am stiut ca sunt cw-ist.!  
          Si as putea sa mai scriu inca trei pagini ca sa va spun cand m-am simtit lezat daca erau atacati 
scurtistii…Si atunci am stiut ca sunt scurtist. 
            Si iata ca am fost constructor si poate am acuzat pe altii ca nu construiesc, si iata ca am facut gargara in 
80 m si am m-am sfadit cu cw-istii…si am ajuns cw-ist … mai nou vad ca sant tabere care arata cu degetul 
contestmanii cum ca sant niste tipi cu 59 si serial care fac legaturi la serie. Nu are rost sa mai conving pe nimeni 
daca este asa sau nu. 
             Si va marturisesc sincer: Niciodata nu am intentionat sa devin constructor , dar am devenit! Niciodanta 
nu am intentionat sa devin telegrafist, dar am devenit! Eu (la 12 ani) voiam sa fiu doar radioamator. Si SUNT ! 



            Deci domnilor , am avut intentia principala si deliberata sa arat ce non-sensuri sunt aceste conflicte ale 
noastre din tabere adverse dar din aceiasi familie de altfel. 
            Si am ajuns sa imi fac autobiografia radioamatoriceasca. Si in 23 de ani de activitate radio am trecut prin 
fazele : constructorul , scurtistul, telegrafistul, colectionarul de qsl-uri , contest-man –ul …fatete si fatete ale 
acestui sport/hobby . 
           Fara a fi excelat vreodata in domeniile sus amintite nu am pretentia de a fi un constructor sau teoretician 
bun , nu am pretentia ca as fi  bun telegrafist , am adunat ceva diplome pe la diverse concursuri de telegrafie dar 
nu am pretentia de a fi contest-man. Am facut de fiecare data ce mi-a placut sau cum m-au constrans 
imprejurarile , si am fost in tot acest timp RADIOAMATOR  
           Si ma feresc sa mai acuz orice tabara pro sau contra …orice …! Pentru ca s-ar putea peste 2 ani sa fiu 
ukw-ist sau  EME-ist , sau cautator de pietre (rocks) sau …completati dumneavoastra! 
             Asa ca draga cetitorule (radioamator) , chibzuieste bine inainte de a te arunca in valtoarea forumurilor, 
inainte de a  incadra pe altii in tabere care nu exista pentru ca s-ar putea cu timpul sa faci parte din echipa 
adversa 
           Si intr-o zi Ana YO5PGV mi-a mai daruit un copil , si m-am simtit mandru .  
         Si atunci am stiut ca sunt TATA ! 
           Si tare m-as bucura  daca acest articol va reduce macar cu unu la suta polemicile dintre radioamatorii 
din tabere “pro si contra”  orice!. 
          Si  atunci consider ca am fost util! 
                                                                                                                                             Paul Adam, YO5IR 
 

Activitati speciale Europa  ( dupa LNDX 785) 
F:FRANCE:Conseil de l'Europe: Volker DL1WH et Dieter DK5PZ seront TP8CE depuis le 

club du conseil de l'Europe du 9 au 11 mars. Ils seront actifs en CW, SSB et digital. QSL via F5LGF. 
F:FRANCE: Le radioclub F6KFW utilisera l'indicatif spécial TM5MGY , du 7 au 21 avril 

pour commémorer le 100e anniversaire du naufrage du Titanic du 10 avril 1912. 
G:ANGLETERRE: La station spéciale GR100MGY sera activen depuis Godalming du 10 au 

15 avril pour commémorer le 100e anniversaire du naufrage du Titanic. Cette activité est en l'honneur 
de l'opérateur radio, Jack Phillips, né à Godalming qui grace à ses messages radio des centaines de vies 
ont pu être sauvées. Le suffixe MGY était l'indicatif du Titanic. 

IS:SARDAIGNE: Les stations spéciales II0IDP depuis Cagliari (IOTA EU024, QSL via 
IS0IGV) et II0ICH depuis La Maddalena (IOTA EU041, QSL via IM0QMA) seront actives du 3 au 
18 mars. 

PA:PAYS-BAS: Dick PA2GRU utilisera l'indicatif spécial PH100MGY 
 

CUPE, MEDALII SI PLACHETE DE LA YO DX CONTEST 2011 
- tnx YO2DFA - 

 

                     
        YQ5Q – sponsor YOHDDX             Cupe, medalii si plachete statii YO                YO2AQB –sponsor YOHDDX   
 

Cu ocazia zilei de 8 Martie, tuturor radioamatoarelor,  
fiicelor, sotiilor, mamelor si prietenelor noastre, un calduros 

“La multi ani!”  
  


